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Prvi stavek, ki smo se ga v gimnaziji naučili pri prvi uri nemščine je glasil 
nekako takole: Jesen je tu in šola se začne kmalu… Prevajala ne bom, 
čeprav ga še vedno znam, a v Sloveniji govorimo lepo domačo govorico. 
Česar ne smemo pozabiti, ko podjetje prevzame tujec in se v upravah ali 
poslovodstvih pojavijo novi, tuje govoreči obrazi. Kar prepogosto smo 
priča sestankom, navodilom, obvestilom, ki se v slovenskih podjetjih 
pojavljajo v tujem jeziku. Ustava nam zagotavlja uporabo slovenščine v 
domačih jezikih in pri tem vztrajajmo. Ko smo že ravno pri tujcih in tujih 
investicijah, zadnje čase buri javnost prihod Magne v Maribor. Vsa dogajanja okoli nje kažejo na 
stanje duha v naši lepi domovini, zaradi katerega capljamo marsikje na mestu. Mar je res treba toliko 
besed okoli nove investicije, ki prinaša delovna mesta? Bomo okoli vsake nove tovarne delali »štalo«? 
Ali je cilj, da nikogar ni in lahko nadaljujemo z jamranjem, kako nam gre slabo? Znamo sami z 
domačim kapitalom storiti več in bolje in hitreje? Naj si vsak sam odgovori na ta vprašanja, 
verjamemo, da bo prišel do pravega odgovora. In dokler bomo imeli samo dve vetrni elektrarni, 
zapuščene turistične objekte in množico turistov, ki jo skoraj podimo z Bleda… no, do takrat nam 
odlično pač ne bo šlo.  

 
Ja, jesen je tu, šola se je začela, za marsikoga najslajši del leta je mimo, prihaja pa del, ko se bo treba 
spet vrniti na delo in zaslužiti za vsakdanje življenje. Statistike kažejo občutno izboljšanje položaja 
delavcev: brezposelnost pada, delavcev zmanjkuje, uspešni delodajalci dvigujejo plače. Pa ne zato, 
ker imajo zelo radi svoje zaposlene, pač pa zato, da jim le-ti ne pobegnejo. V zadnjem času je frazo: 
išče se delo zamenjala fraza: išče se delavec ali delavka. Trg dela tokrat deluje v korist zaposlenih, a se 
tega ne zavedajo vsi. Temu primerno tečejo tudi sindikalne aktivnosti: SKEI je predlagal pogajanja za 
dvig najnižjih osnovnih plač, prejel je tudi odgovore s strani združenj pri GZS, ki se z začetkom 
pogajanj strinjajo. Prvi krog pogajanj za elektroindustrijo se začne v začetku septembra. Hkrati poteka 
proces prenove plačnega modela, ki je zastarel in neustrezen, višina osnovnih plač pa ne odraža več 
realnega stanja. Ta proces zahteva več časa in pripravo strokovnih podlag, bo pa pomemben korak 
naprej pri določanju plač pri posameznih delodajalcih. Jesen bo prinesla tudi spremembe v največji 
delodajalski organizaciji. Po dolgem obdobju se poslavlja Samo Hribar Milič, generalni sekretar, 
prihaja pa novo ime, Sonja Šmuc. Skupaj z nedavno izvoljenim novim predsednikom GZS Boštjanom 
Gorjupom bosta pomembno vplivala na socialni dialog v državi in tudi sindikalna pričakovanja v zvezi 
z obema so velika.  

  
V SKEI smo obdobje počitnic izkoristili poleg priprav na pogajanja in pomoči kolegom v posameznih 
podjetjih, kjer se srečujejo s težavami, še za druženje. SKEI je bil 8. na Triglavu, izvedli smo tudi 10. 
ribiško tekmovanje, memorial Franca Trbuca.  
 
Torej: jesen je tu in šola se začne kmalu… za vse nas.                                                                            
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